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Referat Generalforsamling 2024 
Sted: Musikteatret Albertslund 

1. Formalia 
a) Valg of dirigent og referent 
b) Godkendelse of lovlig indvarsling, dagsorden og forretningsorden 

2. Bestyrelsens skriftlige beretning og formandens mundtlige beretning 
3. Orientering fra hovedbestyrelsen 
4. Regnskab for 2023 

5. Indkomne forslag 
a) Overga til generalforsamling hvert 2. Oar (vedtaegtsaendring) 
b) Nedlaeggelse of posten som faglig sekretaer (vedtaegtsaendring) 
c) Satsningsomrade 

6. Kongres 2024 
7. Budget 2025 (bliver punkt 5.a. vedtaget skal der ogsa vedtages budget for 

2026) 

8. Valg (bliver punkt 5.a. vedtaget skal alle poster pa valg) 
a) Formand 
b) Naestformand 
c) Kasserer 
d) Hovedbestyrelsesmedlem, som ogsa er faglig sekretaer 
e) Faglig sekretaer 
f) Hovedbestyrelsesmedlem 
g) Forste og anden suppleant til Hovedbestyrelsen. 
h) Ovrige bestyrelsesmedlemmer jf. § 3 
i) Suppleanter til bestyrelsen, saledes, at der efter generalforsamlin-

gens bestemmelse vaelges mindst 1 og hojest 3 suppleanter. 
j) Kong resdelegerede, safremt bestyrelsen ikke er fuldtallig 
k) Suppleanter for kongresdelegerede, safremt bestyrelsen og Supple- 

anter ikke er fuldtallige 
1) Kritisk revisor. 
m) Suppleant for kritisk revisor. 

9. Eventuelt 

Naestformand Karen Aslaug Ramm bod velkommen til genera lforsamling 2024 
"Nu og i fremtiden". 

Det har vaeret et hektisk genera lforsamlingssar, med overenskomstforhandlinger 
og trepartsforhandlinger. 

Vi er sammen for at tage de naeste skridt i vores lokale fagforenings arbejde. 

Karen valgte at citere Red barnets generalsekretaer Johanne Smidth Nielsen: "Vi 
kan simpelthen ikke overvurdere paedagogernes arbejde". og Karen tilfojede: 
"vores fag er ikke bare et job, det er at vaere medskaber of fremtiden". 

1_1 
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Storkobenhavn har arbejdet malrettet med at fa gjort opmaerksomt pa problemet 
med paedagogmangel bl.a. via borgmester moder i alle Storkobenhavns kommu-
ner - via debatindlaeg og aktioner for en styrkelse of paedagoguddannelse - og 
gennem arbejdet for mere attraktive arbejdsforhold. forberedelsestid, Iran og 
bedre normeringer. 

Paedagogmangel pavirker alle, forste og fremmest pavirker det paedagoger og le-
ders arbejdsmiljo og muligheden for at understottes burns og unges udvikling og 
trivsel. 

Opgaven er at tage naeste skridt for fremtiden for faellesskabet. 

TR-duoen Asger og Mie akkompagnerede syngen "Joanna". 

1. Formalia 
a. Valg of dirigent og referent 
Pa forslag fra Karen Aslaug Ramm blev Lars Schoning valgt sour dirigent, og 
Annie Moller, sekretaer i BUPL Storkobenhavn sour referent. 
De blev valgt.  

b. Godkendelse of lovlig indvarsling, dagsorden og forretningsorden. 
Lars Schoning konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og be-
slutningsdygtig. 

Dagsorden og forretningsorden blev godkendt uden bemaerkninger.  

Lars Schoning gennemgik dagens program og forslag til stemmeudvalg. 

Folgende blev vaigt till stemmeudvalget: 
Christina Gronsund Lambaek 

Jan Lofstrom 
Margit Dam 
Maria Giordano Bjorklund 
Pia Lynghoj Petersen 
Randi Tielbo 
Susanne Froberg 

Pia Marianne Heilmann, BUPL Storkobenhavn 
Svend Dyrholm, BUPL Storkobenhavn 
Thomas Rasmussen, BUPL Storkobenhavn 

Thomas Rasmussen, ansat i BUPL Storkobenhavn, blev ansvarlige for stemme-
udvalgets arbejde. 

Der var kl. IS indskrevne 220 medlemmer. 

2. Bestyrelsens skriftlige og formandens mundtlige beretning 

Formand Jon Olufson's fremforte sin mundtlig beretning 2024. 
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Genera lforsamlingsaret har budt pa mange store og vigtige begivenheder. 
F.eks. en ny overenskomst, hvor mange of jeres krav, kom med i den endelige 
aftale, som samlet set er 8.8 procent vaerd over 2 ar. Lonstigninger kommer 
hurtigere end det er set i tidligere overenskomster, og der er pensionsstignin-
ger, tillaeg til paedagoger med 15 ars erfaring og til paedagoger pa dagtilbud. 

Udover en overenskomst, med tydelige fingeraftryk fra vores medlemmer i det 
endelige resultat - er vi ogsa lykkedes med at vaere en ud of fire faggrupper, 
der fik del i trepartsmidlerne, og det betyder, at vi er naet et godt stykke of 
vejen ift. at lukke vores Ionefterslaeb. 

I Storkobenhavn har vi mobiliseret, vi har kaempet og vi har brugt alle anled-
ninger til at fortaelle om paedagogernes uretfaerdige Ionefterslaeb, og den syn-
lighed vi har vaeret med til skabe - har vaeret med til at fa det til at ske. 

Vi er stadig kun halvvejs i mal, men vi stopper ikke for vi er helt i Al. 
Vi naede ikke i mal med forbedring of den centrale arbejdstidsaftale, da ho-
vedfokus 100% var pa lonkampen. Men vi fik slaet fast, at KL star hardt pa at 
diskussionen om arbejdstid m.m. skal tages lokalt. 

KL insisterer pa, at mindre aftales centralt. Det skal vi forberede os pa, og det 
skal udfordres. Det bliver vores opgave, at kommunerne husker paedagoger og 
ledere, nar de selv far lov at bestemme. BUPL Storkobenhavn kommer til at 
sta med flere forhandlingsopgaver, som skal lykkedes. Der kommer flere op-
gaver, som skal loses, for vi skal have del i de kommende lokallonsmidler, og 
vi skal lande arbejdstidsaftaler med defineret tid til forberedelse. 
Vi vil have ordentlig Ion og arbejdsvilkar, og mulighed for at udfolde faglighe-
den. 

Lokal Ion var det vi saerligt lykkedes med. Pa Ionsiden er der forhandlet 2.9 % 
mere hjem til paedagoger og ledere i Storkobenhavn end der var garanteret 
ved overenskomsten. Det svarer til 7.5 mio. kr. mere, end det der var aftalt, 
ved det centrale bord. Det er takket vaere hardt arbejde fra tillidsvalgte 
(FTR'er og TR), og vores lonteam, som har vaeret tovholder pa meget of arbej-
det, og som har skabt en systematik med tal- og baggrundsmateriale, Den 
fremgang havde vi ikke set uden deres fremragende indsats. 

Paedagog mangel er vi alle sammen stodt pa. I Storkobenhavn mangler der 
naesten 1000 paedagoger for at na de politisk besluttede paedagogandele. som 
vi mange steder kaemper for at fa, for at give bornene den kvalitet, de har 
brug for. Det er ikke et under, at alt for mange foler der lobes utrolig staerkt. 
I daekker huller for 1000 manglende kollegaer. Det er pa ingen made i orden 
og det kalder pa handling! 

Derfor er Storkobenhavn i gang med at fa kommunerne til at tage rekrutte-
ringskrisen alvorligt. Og det gode budskab er, at det gor de. Ogsa selvom vi 
synes, at det gar alt for langsomt. 

I alle kommunerne er vi i gang med indsatser, hvor vi holder moder med 
borgmestre, udvalgsformaend, forvaltninger m.fl. For at presse pa, for at fa 
dem til at prioriterer rekruttering og fastholdelse eller tilknytning, som er det 
nye ord. Vi presser pa for at fa kommunerne til, at tilbyde bedre vilkar, sa 
flere onsker at blive. 

Hojere Ion og bedre vilkar loser naturligvis ikke den kaempe udfordring, vi star 
i. Men de bedre vilkar - skal sikre at flere gerne vil blive, sikre at paedagogan- 
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delen ikke ender sa lavt, at det faglige miljo forsvinder og det bliver u-attrak-
tivt at arbejder. Det er gennem sikringen of bedre vilkar, at flere unge i endnu 
hojere grad tilvaelger faget. Og nar vi snakker om det, sa skal vi altsa ogsa 
lige huske, at selvom ansogningerne til paedagoguddannelsen er faldet dra-
stisk, sa er vi stadig en of de storste uddannelser og faggrupper. 

Jon fortalte lidt om de forandringer vi oplever i BUPL. Pa sidste ars generalfor-
samling besluttede vi at fremvise et budget i balance. 
Vi har tidligere beslutte at bruge vores egenkapital, tage investeringer i aktivi-
teter pa forskud mod en forventet medlemstilgang. Det er ikke sket og vi kig-
ger ind i et overforbrug pa over 3 mio. kr., og for at leve op til beslutningen pa 
sidste GF, sa er der fundet besparelser til denne GF-periode. 
Det har betydet en lang proces i Balleruphuset, hvor der er traeffet nogle 
harde beslutninger om hvordan der kunne spares pa Ionkroner, sa vi kan 
fremvise et budget i balance. Det har vi gjort og nu udestar de ovrige bespa-
relsesforslag, som om forsamlingen skal tage stilling til. Og der er ingen tvivl 
om, at de nedskaeringer kan maerkes og det gor ondt, men der er heller ikke 
tvivl om, at de skal gennemfores -for en sund okonomi, sa der kan bedrive 
god fagforening i fremtiden. 

I den sammenhaeng er den okonomiske situation, praecis den samme i resten 
of BUPL. Her skal det samlet faellesskab spare 50 mio. Det kan maske gores 
en enkelt gang, men ikke en gang til uden, at det medforer darligere service 
for medlemmerne - det holder ikke i laengden. Derfor skal der naeste ar afhol-
des ekstraordinaer kongres for at diskutere, om forandringer i BUPL, aendre 
strukturen og forsoge at fremtidssikre fagforeningen. 

Det kommer til at betyde et nyt og forandret BUPL, og det vi kaemper for, er, 
at det skal vaere et BUPL, som star staerkt pa de landsdaekkende dagsordener, 
men vigtigst et BUPL, som har okonomisk staerke lokale fagforeninger, som 
kan lykkes med de mange dagsordener, der skal forhandles og aftales lokalt. 

Det er vigtigt, at vi som lokal fagforening har den ekspertise og de speciali-
ster, som de tillidsvalgte, kan laene sig op ad, og som kan radgive og guide 
vores bestyrelse og daglig ledelse til at traeffe de bedste beslutninger, til gavn 
for medlemmerne. Det kraever okonomisk staerke lokale fagforeninger, som 
kan handle pa det, der er taet pa medlemmerne og har mulighed for at lose de 
opgaver, vi bliver enige om i faellesskabet. 

Detaljerne for hvad der skal ske pa den ekstra kongres kendes endnu ikke og 
det stiller sikkert flere sporgsmal end svar. Men taenker jeg er forpligtet til at 
dele den sparsomme information vi har med jer, sa det ikke kommer bag pa 
jer, at der snakkes om mulige forandringer i hele BUPL pa grund of okonomi. 

Der er afholdt 26 medlemsmoder med over 500 pardagoger og ledere, hvor vi 
har snakket om store udfordringer og potentielle Iosninger. 
Pa moderne var det tydeligt, at det som gar igen og igen, er et onske om at 
lykkes med opgaven, at fa ordentlig tid til at tage sig of de born vi har mellem 
haenderne hver dag. Og med stigningen i antallet of born, der mistrives og 
som skal inkluderes og har det svaert i almendelen, den udvikling gor, at vilka-
rene for at lykkedes bliver utroligt meget svaerere. At det ikke lykkedes, er 
ikke bare trist for bornene, det er ogsa trist for samfundet, men det gar ogsa 
ud over arbejdsmiljoet. Sao  der er rigtig mange grunde til, at det skal priorite-
res i endnu hojere grad. Derfor skal der findes bedre Iosninger i fremtiden. Det 
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politiske onske er at flere skal rummes i almen delen, men det kan vi ikke lyk-
kedes med i de nuvaerende rammer. Der skal vaere flere ressourcer, bedre fy-
siske rammer, flere uddannede kollegaer og vi skal inddrages med vores fag-
lige ekspertise, nar de kommende rammer for institutionerne skal udarbejdes. 

En anden stor udfordring er det stigende tempo alting sker i. Et alt for hojt 
tempo, mange born der skal ses, opgaver der skal loses, regler og retningslin-
jer der begraenser muligheden for at gore det, der hjaelper bornene, det gor, 
at der er alt for mange, der ikke foler, de lykkedes med opgaven eller skal ga 
pa kompromis med den faglige stolthed. Det stigende tempo er med til at 
presse bade born og voksne. 

Et par citater fra de mange medlemsmoder: 

"jeg drummer om tid til kerneopgaven - at kunne ga fra arbejdet med ro i ma-
ven og viden om at jeg har naet det mit arbejde kraever". 

"jeg drummer om et rimeligt arbejdstempo for sa ville mine arbejdsopgaver 
give mig arbejdsglaede". 

Det er altsa ikke urimelige dromme at have. Sadan burde det vaere og derfor 
skal vi ga forrest for at fortaelle, at det hoje tempo har taget overhand, og 
kraeve at tempoet skal ned. Vi skal have mulighed for mere ro og fordybelse, 
og det er det, vi skal bygge vores samfund pa. Det er der, vi finder de gode 
Iosninger, det er der vi er kreative og det er der vi trives! Derfor skal tempoet 
ned! 

Tak for ordet og fortsat god genera lforsamling! 

Beretningen blev godkendt 

3. Orientering fra hovedbestyrelsen 
Faglig sekreta✓r & HB-medlem Cindie Christoffersen orienterede fra HB. 

Trepart og OK 24 
I kongresperiode har vi gjort noget, som mange sagde var umuligt: Det 
lykkedes at fa en historisk trepartsaftale med et ekstraordinaert Ionloft til 
paedagogerne. Og dermed skabe et ordentligt indhug i Ionefterslaebet. 

Vi fulgte den strategi, der blev lagt pa den ekstraordinaere kongres i 2019. 
Der blev arbejdet ad to spor: 
Malet var at fa politikerne pa Christiansborg til at bidrage med at rette op 
pa det urimelige og historisk betingede Ionefterslaeb og fortsat sikre real-
Ionstigning ved overenskomstforhandlingerne. Begge dele er lykkedes: 

Der blev nedsat en Lonstrukturkomite, som dokumenterede problemet. 
Dernaest indkaldte regeringen til trepartsforhandlinger, hvor vi fik en of 
pladserne ved forhandlingsbordet. Forhandlingerne endte med en aftale, 
som skar 46 procent of Ionefterslaebet. 
Et resultat, som vi har opnaet i faellesskab. 1.800 kr. mere om maneden -
det kan maerkes. Vi er ikke helt i mal med Ionefterslaebet, men vi er kom-
met langt. Det kan vi vaere stolte af! 
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Ved overenskomstforhandlingerne sikrede vi bedre Ion og pension til bade 
paedagoger og ledere. Det sket pa baggrund of et staerkt medlemsengage-
ment med krays indsamling og medlemsdebat. 
Medlemsengagementet blev tydeligt med en hoj stem medeltagelse pa 67,4 
pct., sa et stort ja til OK-aftalerne. 

Kompetencefonden 
Kompetencefonden var ogsa i fokus. Der er mange medlemmer der har on-
sker om at det ikke kun er moduler hvor man kan optjene ECT point, sa nu 
er kompetencefonden aben for kompetence forlob inden for udvikling of 
paedagogiske kompetencer, der understotter burns leg, udvikling, trivsel og 
deltagelse i bornefaellesskaber herunder udvikling of musiske og kreative 
kompetencer. 

Denne pulje lober i denne OK periode og kan soges frem til 31. marts 2026 
og evalueres forud for afslutning of OK24. 

Frit valgs ordning 
Med virkning fra 1. april 2025 kan ansatte med 15 ars anciennitet med en 
samlet pensionsindbetaling med 17%, vaelge at den del of pensionsbidraget 
som overstiger 15%, kan udbetales som et kontant belob. 

PLS 
PLS haft lidt uro i baglandet. De har arbejdet hardt for at aendre deres egen 
fortaelling, vigtigheden of at vaere til stede pa KP campus og at faellesska-
bet styrke kan flytte dagsordner for de studerende. 
Der er sket en stor medlemsfremgang, og fokus pa samarbejde med BUPL 
og SL har rykket sig i en positiv retning. 
BUPL har en medarbejder der arbejder for indsatsen pa KID. Der bliver i den 
grad talt mere fagforening og mere profession. Man ved nu hvem PLS er. 
Hovedbestyrelsen har haft den fornojelse of at folge PLS udvikling, og det 
er en fornojelse at folge de unges kaempe for faellesskabet i en professions 
fagforening. 

"Er der en paedagog till stede?" 
BUPL fik sat udfordringen med rekruttering of paedagoger og fastholdelse 
pa den politiske dagsorden. Via dialog med politikere og offentlige debat er 
det tydeligt, hvordan samfundet bur imodega udfordringen. 
Paedagogandelen er faldet og i dag er kun hver anden ansat i daginstitutio-
nerne paedagog. Danmarks Statistik har i foraret 2024 nedjusteret progno-
serne for, hvor mange flere born der kommer. 
BUPL ser det som en gylden anledning til at styrke fagligheden og sikre 
paedagoger nok til born og unge. 

"BUPL's vilkarsundersogelse 2023 dokumenterede faglighedskrisen. Det 
handler bade om at tiltraekke flere til faget med en ny styrket paedagogud-
dannelse, om at fa flere erfarne medhjaelpere igennem paedagoguddannel-
sen med merit, og om at surge for bedre vilkar og betingelser for at bruge 
sin faglighed. 

HB-beretningen blev taget til efterretning  
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Der kom kommentarer fra medlemmerne i salen om mere fokus pa special-
omradet, og onske om at fagforeningen inviterede de studerende ind i fael-
lesskabet, sa de unge nyuddannede paedagoger foler sig inkluderet og set. 

Jon understregede, at der er fokus pa specialomradet, og at der er obs pa 
problemerne pa omradet. 

4. Regnskab for 2023 
Brigitte Christensen fremlagde regnskabet for 2023, som vist en mindre un- 
derskud. 
De kritiske revisorer har kommenteret regnskabet og deres kommentarer 
kan findes pa hjemmesiden. 

Regnskabet blev godkendt 

S. Indkomne forsiag 
a. Overga til genera lforsamling hvert 2. ar (vedtaegtsaendring) 

Den okonomiske situation er at medlemstal ikke vokser, som vi havde 
forventet. Selvom der er oprettet flere paedagogstillinger i vores omrade, 
er der ikke kommet flere, og nar vi samtidig ser ind i stigende priser og 
Ionninger, sa presser det vores okonomi hardt. 
Det vidste vi sadan set godt pa sidste genera lforsamling og derfor gav vi 
hinanden handslag pa at vi skulle fremvise et budget i balance. Der 
manglede omkring 3 en halt' million kroner. Derfor har sigt farvel til Bode 
folk i vores sekretariat. Det betyder ogsa et forslag om en valgt og at vi 
strammer ind pa forplejning og planlaegger med udlejning of flere kontor-
pladser. 
Bestyrelsen forslar at vi overgar til genera lforsamling hvert andet ar. 

Der var bemaerkninger for og imod forslaget fra salen. 

Jon kommenterede bemaerkningerne og anbefalede derefter at forsamlin-
gen stemt for forslaget. 

Forslaget blev godkendt med mere end 2/3 dels flertal  

b. Nedlaeggelse of posten som faglig sekretaer (vedtaegtsaendring) 
Da der ikke laengere er rad til at fortsaette med 5 valgte, anbefaler en 
enig bestyrelse derfor at nedlaegge en faglig sekretaer stilling. 

Der var bemaerkninger for og imod forslaget fra salen. 

Jon svarede pa kommentarer fra salen og understregede, at vi ikke er en 
synkende skude, selvom vi slanker organisationen. 

Forslaget blev godkendt med mere end 2/3 dels flertal  

c. Satsningsomrade 
Vi har i det forgange ar spurgt til jeres fremtidsdromme og vi er blevet 
klogere pa drommene og nu skal vi handle pa dem. 

Med satsningsomradet "Sammen former vi fremtiden" vil vi i undersoge 
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og fokusere pa at skabe bedre plads til professionen, Vi ved, at der er 
sammenhaeng mellem gode rammer, trivsel, lavt sygefravaer og stor fag-
lighed. Vi skal arbejde for, at der bade investeres i og findes langt bedre 
plads til professionsfaglighed og det gode arbejdsliv. Det fortjener paeda-
goger, de paedagogfaglige ledere og vores born og unge! 

Den anden ting er at skabe fleksibilitet i arbejdslivet. En model, der i ho-
jere grad tager hojde for, at arbejdslivet er i forskellige livsfaser - der er 
forskellige behov i Iobet of arbejdslivet, som overenskomsten ikke tager 
tilstraekkelig hojde for. 

Den tredje ting der skal fokusere pa, er det stigende tempo vi oplever og 
konstant ser ind i - i arbejdslivet, i vores barns liv, i hele samfundet - er 
usundt og derfor vil vi gerne dagsordensaette diskussionen om "Et tempo 
vi kan trives og arbejde i". 

Forslaget blev enstemmigt vedtaget 

6. Kongres 2024 
HB-medlem og FTR i Brondby Rikke Kristensen orienterede om Kongres 2024 

BUPL har opnaet historiske sejre for Ionloftet og minimums normeringer 
ovenpa mange ars urimelige vilkar for born og paedagoger. Det giver hab om 
at flere vil vaere paedagoger. Men vi er ikke i mal. 

Hele samfundet er praeget of en stigende knaphed pa paedagogik - samtidig 
med en trivsel krise for born og unge. 
Aldrig har vi haft mere brug for paedagogikken, som er grundlaget i vores 
faglighed. 
Paedagogik er de rammer, vi skaber for born og unges trivsel og udvikling. 
BUPL skal vaere frontkaemper for paedagogikken og det et socialt baeredygtig 
samfund. 

Arets arbejde 2023-2024 

• Til kamp for paedagoguddannelsen 
• IT- strategi 
• Malsaetning for medlems engagement 
• Internationale arbejde 
• Den organiserende fagforening 
• Familie og arbejdslivs politik 
• Plus kort til medlemmerne 

Hovedbestyrelsens arbejde 2022-2024 
Hovedbestyrelse har ansvaret for at sikre, at BUPL er en staerk organisa- 
tion, der hele tiden udvikler sig. 
Pa sidste kongres blev det besluttet at igangsaette tre projekter, der skulle 
styrke BUPL: 

F-8--i  



BUPL 
STORKOBENH"N 

Styrket udvikling of tillidsvalgte 
Som har haft til formal at styrke alle led i vores kaede, sa de tillidsvalgte, 
bliver klaedt bedst muligt pa til at skabe resultater for og med paedago-
gerne. Jo staerkere, vores samlede faellesskab er - jo staerkere star vi. 

Arbejdet har resulteret i ambitiose forslag, der bl.a. skal styrke samarbej-
det mellem tillidsvalgte, udvikle nye politikker for de tillidsvalgte, arbejde 
med nye laeringsformater og ambitiose grunduddannelser m.v. 

Kongresprojektet er blevet til en strategi med forslag til, hvordan vi styrker 
alle tillidsvalgte. Det skal behandles pa den kommende kongres. 

360 graders eftersyn of det lederpolitiske arbejde 
En styregruppe pa tvaers of organisationen har udfort et eftersyn of det le- 
derpolitiske arbejde. 

Det arbejde, sammen med en undersogelse blandt 1000 ledermedlemmer, 
har vist at lederarbejdet skal styrkes pa fire omrader: 
Styrkede ledertillidsrepraesentanter, 
storre synlighed, 
bedre og forpligtende samarbejde, og 
mangfoldige deltagelsesmuligheder. 

Det har fort til det kongresforslag og lovaendringsforslag, der skal stemmes 
om pa kongressen. 

Fokus pS et budget i balance 
Der har vaeret stort fokus pa BUPL's budget. Det underskud, vi ser ind i, 
bliver kun storre, hvis ikke der handles. 

Arbejdsgruppen havde til opgave at finde konkrete besparelser i denne 
kongresperiode. Det er lykkedes. Pa kongressen skal vi stemme om et bud-
get for de kommende ar, som er i balance. Det betyder blandt andet, at 
kontingentet skal haeves, ligesom bade indbetaling til aktionsmidler og 
forskningspuljen reduceres. 

I naeste kongresperiode arbejder vi videre med fremtidssikret BUPL. Det, 
der hedder fase 2, og som skal sikre, at vi ogsa i fremtiden har en baere-
dygtig organisation. 

Den samlede Okonomi 
BUPL star over for en fremtid, hvor okonomien star under pres. 
Det gor den of forskellige arsager, men primaert pga. det dalende med- 
lemstal. 
Derfor kommer Kongressen med et forslag om en kontingentstigning pa 25 
kr. Kontingentet kan ikke lose det alene, derfor er der en raekke tiltag der 
skal ses pa: 

• Saenke indbetalingen til aktionsmidlerne 
• Reducere forskningspuljen 
• En ekstra ordinaer kongres, hvor fokus er BUPL som organisation 
• Organisering 
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"Gabet" mellem indtaegter og udgifter vil i 2026 vaere ca. 25 mio. kr., som 
er et skon, og den okonomiske situation kan aendre sig. HB vil folge udvik-
lingen taet. 

Lovaendringsforslag 
Der er 2 lovaendrings forslag: 

360 graders leder eftersyn som handler om hvordan vi styrker vores 
samlede evner til at varetage ledernes interesser 

I dag er lederne udfordret. De gor et fantastisk arbejde under svaere vilkar. 
Det har sin pris at ga forrest i en tid, hvor rammer og vilkar for den paeda-
gogfaglige ledelsesopgave er udfordret of bl.a. kommunale besparelser, 
paedagogmangel, og alt for mange opgaver uden sammenhaeng til den pae-
dagogfaglige kerneopgave. Derfor er ledernes psykiske arbejdsmiljo pres-
set. 

Rejsesekretaererne 
Efter kongressen i 2022 besluttede FIB at nedsaette en arbejdsgruppe, som 
har haft det formal at afdaekke rejesekretaerfunktionen ift. opgaver og 
samarbejdet med fagforeninger og forbundskontoret. At komme med mu-
lige Iosninger til, hvordan rejsesekretaerfunktionen kan se ud i fremtiden, 
samt at afdaekke mulige konsekvenser ved en eventuel overgang til en an-
den konstruktion 
Det har vaeret en omfattende afdaekning af, hvad rejsesekretaerfunktionen 
er for en storrelse og hvad den er opstaet ud af. 

Noget of det der for alvor har vaeret medvirkende til at funktionen har aen-
dret sig, er den sammenlaegningen of fagforeninger pa baggrund of kom-
munalreformen. Der er pt. 4 rejsesekretaere. 

Kongres 2024 forslagene blev taget til efterretning  

7. Budget 2025 (bliver punkt 5.a. vedtaget skal der ogsS vedtages bud-
get for 2026) 
Brigitte Christensen praesenterede budget for 2025 og 2026 inkl. normerings-
plan. 

Budget 2025 og 2026 blev enstemmigt godkendt 

S. Valg (bliver punkt 5.a. vedtaget skal alle poster pS valg) 
a. Formand 

Jon Olufson blev genvalgt 

b. Naestformand 
Karen Aslaug Ramm blev genvalgt 

Karen Aslaug Ramm - 189 
Frederik Emil Stenbakken - 28 
Blank - 6 
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Der var afgiver 223 stemmer 

c. Kasserer 
Anders Thostrup blev valgt 

Brigitte Christensen - 73 
Anders Thostrup - 133 
Blank - 6 
Der var afgivet 212 stemmer 

d. Hovedbestyrelsesmedlem, som ogsa er faglig sekretaer 
Cindie Christoffersen blev genvalgt 
Hovedbestyrelsesmedlem - Rikke Kristensen blev genvalgt 

e. Forste og anden suppleant til Hovedbestyrelsen - 
Forste suppleant Jane Hanson og anden suppleant Mark Bechmann blev 
genvalgt 

f. Ovrige bestyrelsesmedlemmer jf. § 3 
Frederik Emil Stenbakken 
Gitte Klemensen 
Jesper Frank Sondergaard 
Jesper WIldenrath 
Josie Nicolie Ingemann 
Kamilla Kitt Hansen 
Karina Marcher Holm 
Lene Holm Thomassen 
Mathias Dejgaard 
Pernille Birk Brammer 
Sophie Bisgaard Farganis 
Soren El-Kheloufi - ny i bestyrelsen 
Sofie Frid Lundt - ny i bestyrelsen 
Franca Palano Hoffmann - ny i bestyrelsen 

g. Suppleanter til bestyrelsen, saledes, at der efter generalforsamlingens be- 
stemmelse varlges mindst 1 og hojest 3 suppleanter. 
Forste suppleant Michaela C. R. Villadsen blev valgt 
Anden suppleant Isak Anders Larvad blev valgt 
Tredje suppleant Trine Zurek Reckeweg blev valgt 

h. Kongresdelegerede, safremt bestyrelsen ikke er fuldtallig 
Bestyrelsen blev fuldtallig 

i. Suppleanter for kongresdelegerede, safremt bestyrelsen og suppleanter 
ikke er fuldtallige 
Forste suppleant Michaela C. R. Villadsen 
Anden suppleant Isak Anders Larvad 
Tredje suppleant Trine Zurek Reckeweg 

j. Kritisk revisor 
Henrik Due Vengfelt og Per Bent Andersen blev genvalgt 

11 	1 	 
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I. Suppleant for kritisk revisor 
Mogens Mathiesen blev valgt 
Gert Schou Nielsen blev valgt 

m. Fanebaerer 
Agge Nielsen blev genvalgt 
Karina Marcher Holm blev genvalgt 
Mark Beckmann blev genvalgt 
Tine Paamier Hansen blev valgt 

9. Eventuelt 

Tak for indsatsen og tak til Annie for at tage tjansen med referatet og til Lars 
for at lede os godt og sikkert igennem dagen. 

Tusind tak til Nina og Brian, tak for denne gang til bestyrelsen - I skal sely-
folgelig ogsa hyldes og tusind tak for indsatsen i bestyrelsen og held og lykke 
fremover. 

Nu er det her jo ikke afskedsreceptionen, men jeg vil alligevel benytte lejlig-
heden til at sige tusind tak for indsatsen til Brigitte for mange ars kamp for 
medlemmerne i BUPL Storkobenhavn. 

En stor tak til Niels Klitgard, som ikke genopstiller som formand for den lo-
kale lederforening. Mange tak for det gode og inspirerende samarbejde, tak 
for alle de gode samtaler, som jeg haber vi fortsaetter med og held og lykke 
med posten som naestformand i den nationale lederforening. 

Kaempestor tak til alle i Ballerup Huset - til alle jer FTR'er. Til alle ansatte i 
BUPL Storkobenhavn, for altid at kaempe en vis legemsdel ud of bukserne, 
for at hjaelpe alle vores medlemmer. Kaempe tak for at lykkes med at saette 
store aftryk pa de kommunale budgetter og overenskomsten og for at Balle-
ruphuset altid star klar til at mode medlemmer og tillidsrepraesentanter, dag 
efter dag og at arrangementerne altid er i topklasse! 

Men ogsa for at baere en kaempestor del of aeren for alle de bedrifter og alt 
det vi har opnaet i arets lob - uden jer havde vi pa ingen made kunne fejre 
alle de sejre vi har kunnet i. 

Stort tillykke til alle de valgte pa alle poster - det tegner rigtig godt for det 
fremtidige arbejde. 

Tak til alle for at mode op til arets generalforsamling og for bidraget med at 
saette den videre retning. 

Dirige nt Lars Schoning. Rejsesekretaer 

Referent: Annie Moller, sekretaer BUPL Storkobenhavn 
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